
Zapisnik 
 
sa 15. sednice Upravnog odbora VKS održane 27. avgusta 2008. godine u Sali za 
sastanke Veterinarske komore Srbije, početkom u 12 časova. 
Prisutni:  
Radoš Railić, predsednik UO 
Nestor Babin, potpredsednik 
Članovi: Grgo Tikvicki i Branka Vidić. 
Sednici, zbog godišnjih odmora, nisu prisustvovali: Nenad Milojković, Saša Stokić i 
Jelica Uzelac.  
Sastanku su prisustvovali predsednik Nadzornog odbora Vladimir Bogdanović, 
predsednik VKS Zoran Rašić i sekretar Komore Jadranka Tijanić.  
Sednicu je otvorio predsednik Upravnog odbora Radoš Railić koji je, nakon informacije 
predsednika Komore da direktor Uprave za veterinu Zoran Mićović zbog bolesti neće 
doći na sastanak zakazan u 14,00 časova, predložio Dnevni red sednice UO:  

 
1. Usvajanje zapisnika sa sednice Upravnog odbora održane 01.jula 2008. godine; 
2. Razmatranje Rešenja o privremenoj meri obustavljanja primene odluke UO o 

važenju Cenovnika minimalnih cena veterinarskih usluga od 1. maja 2008. godine 
koje je donela Komisija za zaštitu konkurencijem; 

3. Informacija o predlozima za „Programirano usavršavanje VKS“ i razmatranje 
Uputstva organizatorima edukativnih skupova ; 

4. Predlog konačnog teksta Pravilnika i Protokola o stručnom nadzoru VKS;  
5. Razno. 

Predlog dnevnog reda prihvaćen je jednoglasno.  
 
Ad. 1. Zapisnik sa sednice Upravnog odbora od 01.07.2008. godine prihvaćen je bez 
primedbi. 
 
Ad. 2. Članovi Upravnog odbora dobili su u materijalima za sednicu Rešenje o 
privremenoj meri obustavljanja primene odluke UO o važenju Cenovnika minimalnih 
cena veterinarskih usluga od 1. maja 2008. godine koje je donela Komisija za zaštitu 
konkurencije Republike Srbije. Predsednik Komore obavestio je UO da je ceo postupak 
pokrenut u julu mesecu, u vreme godišnjih odmora, a rešenje doneto 13. avgusta. Komora 
se oglasila saopštenjem za javnost i dopisom upućenim Komisiji u kome je oglašavamo 
ne nadležnom, jer se radi o delatnosti koja je od „opšteg interesa“ na koju se Zakon o 
zaštiti konkurencije ne odnosi. Na osnovu Rešenja Komisije Komora ima obavezu da u 
roku od 30 dana pokrene upravni spor o ćemu Upravni odbor treba da donese odluku, a s 
tim u vezi i odluku o angažovanju advokatske kancelarije koja će postupak voditi. Pravna 
služba Ministarstva poljoprivrede takođe je uputila informaciju Komisiji, sa 
obrazloženjem date saglasnosti na normativna akta Komore. Prisutni članovi Upravnog 
odbora doneli su jednoglasno (4:0) sledeće odluke: 

- pokreće se upravni postupak pred Vrhovnim sudom Srbije protiv rešenja Komisije 
za zaštitu konkurencije broj 4/0-01-293/08-04 od 13.08.2008. godine; 

- do okončanja spora Komora će u potpunosti postupati po Rešenju Komisije za 
zaštitu konkurencije br.4/0-01-293/08-04 od 13.08.2008. godine; 



- privremeno se obustavljaju disciplinski postupci pokrenuti zbog  kršenja 
minimalnog cenovnika; 

- ovlašćuje se predsednik Komore da angažuje advokatsku kancelariju za vođenje 
upravnog spora.  

Uvažavajući objektivne okolnosti zbog kojih se direktor Uprave nije sastao sa 
Upravnim odborom, predsednik UO Radoš Railić, izrazio je svoju zabrinutost zbog 
nerazumevanje suštine velikog broja problema u veterinarskoj delatnosti, što se 
konkretno ogleda i u reakciji Uprave na gore pomenuto Rešenje. Konstatovao je da 
sličnih primera ima mnogo, što će ga primorati da svoj lični stav iznese javno u 
najskorije vreme.  
Zaključeno je da se pokuša zakazati sastanak sa direktorom Uprave, u vreme i na 
mestu koje njemu odgovara, ali u svakom slučaju pre Savetovanja na Zlatiboru. 
 
Ad. 3. Predlozi za „Programirano usavršavanje VKS“ dostavljeni su početkom 
avgusta predsednicima Regionalnih odbora. Do 27.08. odgovorilo je pet regionalnih 
odbora. Zbog obaveza predsednika, Stručni odbor će se najverovatnije održati u 
drugoj nedelji septembra, do tada treba kontaktirati ostale predsednike RO i prikupiti 
predloge za sastanak Stručnog odbora. 
Upravni odbor je zaključio da o predlogu „Uputstva organizatorima edukativnih 
skupova “ prvo treba da se izjasni Stručni odbor. 
 
Ad. 4. Na sednici je razmatran predlog Protokola o strukovnom nadzoru. Usaglašen je 
zajednički stav da Protokol treba da bude osnov za jedinstven pristup bilo kom 
subjektu koji je predmet kontrole Komisije za strukovni nadzor VKS. Na osnovu 
ovog Protokola Komisija će u za svaki pojedinačni slučaj sačiniti zapisnik. U tom 
smislu urađene su izmene i dopune Pravilnika o strukovnom nadzoru koji je usvojen 
na prethodnoj sednici Upravnog odbora: 
- čl. 8. izbačeno:„...zadužen za određeni broj regionalnih odbora“ i sada glasi 

„Članove komisije čine predstavnik UO VKS, predsednik RO i predstavnik RO u 
Etičkom komitetu.“; 

- čl. 12. se dopunjuje i glasi „Kontrola se obavlja po unapred propisanom 
Protokolu, koji je sastavni deo ovog Pravilnika na osnovu koga se vodi Zapisnik o 
obavljenoj kontroli.“; 

- čl. 13. reč „Protokol“ zamenjuje se rečju „Zapisnik“; 
- čl. 14. se dopunjuje i glasi „Ukoliko se prilikom kontrole utvrde povrede 

normativnih akata VKS, Komisija predlaže pokretanje postupka u skladu sa DEP-
om, odnosno nadležnim organom ako su u pitanju povrede drugih propisa.“. 

Nakon diskusije usvojen je predlog konačnog teksta Pravilnika i Protokola o strukovnom 
nadzoru VKS (u prilogu originala zapisnika), koje treba dostaviti Ministarstvu na 
saglasnost. 
 
Ad. 5. U okviru ove tačke dnevnog reda Upravni odbor razmatrao je nekoliko pitanja :  

a) Od Upravnog odbora Severnobanatskog RO upućen je dopis kojim se traži da 
VKS od Uprave zatraži tumačenje dopisa upućenog veterinarskoj inspekciji 
vezano za kontrolu prometa životinja. Problemi sa transportom životinja i 
izdavanjem zdravstvenih uverenja eskalirali su od 1.jula 2008.godine jer je u 



program uneta aplikacija „Odlazak životinje sa imanja“ koja važi retroaktivno i 
sve nedifinisane kupovine tretira kao nelegalne, što će za posledicu imati ukidanje 
prava vlasnika životinja na subvencije Ministarstva u 2009. godini. Izražena je 
bojazan da će time veterinarska služba biti proglašena jedinim krivcem za gubitak 
ovog prava. Rešavanje ovog problema je jedno od najvažnijih pitanja koje treba 
rešiti u razgovoru sa direktorom Uprave, a takođe i pitanje nelegalnog rada. U 
dopisu su predložene i dve dopune cenovnika („dežurstvo veterinara na 
izložbama, stočnim pijacama i sl.“ i „izdavanje uverenja za ribe“), što je 
prihvaćeno i biće uneto u naredni cenovnik. 

b) Zahtev Južnobanatskog RO da se započne sa rešavanjem problema nelegalnog 
rada i utvrdi zašto je opet došlo do problema sa isplatom sredstava ostvarenih po 
osnovu obavljenih poslova iz Programa mera, biće predmet razgovora sa 
direktorom Uprave, jer je to pitanje koje postavljaju i drugi odbori, a odgovor 
zavisi isključivo od Uprave.  

c) Razmatran je dopis  kolega Živojina i Dragomira Spasojevića iz Kosjerića koji su  
ukazali na više problema: lični pečat veterinara, nelegalni rad i uvođenje licence 
veterinarskim tehničarima, pitanje dobijanja posebnih potvrda za trihinoskopski 
pregled mesa. U skladu sa zaključcima iz diskusije kolegama treba odgovoriti 
(dopis u prilogu originala zapisnika). 

d) Upravni odbor informisan je o zahtevu RO Beograd II Generalnom sekretarijatu 
Vlade za usklađivanje Statuta Komore sa Ustavom Srbije i odgovorom 
Ministarstva poljoprivrede da je Statut u skladu sa Zakonom o veterinarstvu i da 
mogu pokrenuti inicijativu za promenu Zakona. 

e) U kontekstu inicijativa za ukidanje Uprave za veterinu i predloga nove 
sistematizacije Ministarstva poljoprivrede, kojom je predviđeno da veterinarska 
inspekcija bude u sklopu Generalnog inspektorata, članovi Upravnog odbora 
postavili su pitanje i tražili odgovor zašto je veterinarska služba u ovako 
nepovoljnom položaju. Na ovo pitanje mora se potražiti odgovor i od Direktora 
Uprave. Zaključeno je da Komora mora jasno definisati problem i sa njim izaći 
pred veterinare, Ministarstvo i, ako bude potrebno, širu javnost.  

Sednica je završena u 14,40 časova. 
 
Zapisnik vodila      Zapisnik overava 
Jadranka Tijanić, dr. vet.     Radoš Railić,dr. vet. 
Sekretar VKS       Predsednik Upravnog odbora 
 
 
 


